
Z á p i s 

č. 1/2024 

z konference Českomoravského svazu chovatelů poštovních holubů, z.s, konané dne 17.02.2024 

ve Stříteži u Jihlavy, hotel „Tři Věžičky“. 

Přítomni: delegáti Oblastních spolků Brno, České Budějovice, Český Západ, Domažlice, Hlučín, 

Hodonín, Horácko, Chomutov, Karlovy Vary, Karviná, Kolín, Lidice, Louny, Náchod, Opava, 

Pardubice, Podoubraví, Polabí, Praha, Prácheň, Středočeský, Tábor, Východočeská, Uničov, 

Uherské Hradiště, Vysočina, Zlín, Znojmo. 

Členové prezídia a členové revizní komise.,  

Omluveni: delegáti Oblastních spolků Beskydy, Haná a Valašsko. 

Program: 

  1. Zahájení svazové konference 
  2. Volba mandátové a návrhové komise 
  3. Zpráva prezidenta svazu 
  4. Zpráva mandátové komise 
  5. Zpráva pokladníka svazu o hospodaření za rok 2023 
  6. Zpráva předsedy ústřední revizní komise 
  7. Návrh rozpočtu svazu na rok 2024 
  8. Termínový kalendář na rok 2024 
  9. Návrh celostátních soutěží a jejich propozic v roce 2024 
10. Návrhy na doplnění a změny svazových dokumentů 
11. Diskuse 
12. Návrh na usnesení svazové konference usnesení  
13. Ocenění účastníků Olympiády a čestných členů 
14. Závěr svazové konference 
 
1. Zahájení svazové konference. 
Svazovou konferenci zahájil prezident svazu Ing. Novotný Jaroslav. Přivítal přítomné a podal návrh 
na program konference. Navržený program byl jednohlasně schválen. 
 
2. Volba mandátové, volební a návrhové komise. 
Do mandátové komise byli navrženi: Husák Petr, Becha Lubomír a Truksa Vítězslav 
Hlasováno: Jednohlasně pro. Schváleno. 
Do návrhové komise byli navrženi: Ing. Halfar Robert, Hrbáč Daniel a Bc. Zadražil Martin 
Hlasováno: Jednohlasně pro: Schváleno 
 
3. Zpráva prezidenta svazu 
Zprávu přednesl prezident svazu Ing. Novotný Jaroslav. Připomenul význam datových schránek pro 
OS i MS komunikaci s úřady. Je třeba tuto schránku zprovoznit a používat.  
K závodní sezonně znovu uvedl, že dle jeho názoru změna směru v Čechách nepříznivě ovlivnila 
závody a členskou základnu. Změna se negativně projevila i v účasti nejlepších holubů kategorií 
Sport z českých OS na vrcholových výstavách. Dalším důsledkem je i tříštění organizační struktury, 
např. vznik OS Kolín v tomto roce. 
V další části zhodnotil výstavy a mezinárodní akce za uplynulé období. CV v Lysé hodnotil kladně, 
určité výhrady měl k možnostem ubytování a absenci společenské části. Vyzdvihl úspěchy na 38. 
Olympiádě, podrobné výsledky jsou již na www stránkách svazu, komentář vyjde v prvním čísle 
časopisu.  
Kroužky 2020. K těmto kroužkům je třeba přistupovat s maximální snahou holuba identifikovat 
(nasvícení, lupa). Pokud však i po všech možných pohledech je nečitelný, není možno kroužek 
uznat. 
Poslední oblastí, kterou prezident uvedl jsou nové www stránky svazu. V současné době se stránka 
testuje a předpokládá se ostrý start v druhé polovině dubna 2024. 
Kubáček Lubomír jako oficiální delegát na Olympiádě informoval konferenci o průběhu dopravy a 
průběhu výstavy. Byly drobné organizační nedostatky, ale celkově se mu Olympiáda líbila. 



 
4. Zpráva mandátové komise.  
Zprávu předložil Husák Petr. Na dnešní svazové konferenci jsou přítomni zástupci 28 oblastních 
spolků (z 31 OS). Omluveni jsou zástupci oblastního spolku Beskydy, Haná a Valašsko. Celkem je 
k dispozici 110 hlasů (nadpoloviční většina 56 hlasů, 2/3 je 74 hlasů). Konference je usnášeni 
schopná. 
 
5. Zpráva pokladníka svazu o výsledku hospodaření v roce 2023. 
S výsledkem hospodaření za rok 2023 seznámil delegáty pokladník svazu Ing. Jan Jakubec. Bylo 
dosaženo 967.018 Kč celkových příjmů a 952.018 Kč celkových výdajů. Hospodaření tedy skončilo 
přebytkem ve výši 15.000 Kč. Proti plánovanému schodku -80.000 Kč. Hospodaření svazu v roce 
2023 úspěšné bylo úspěšné. Hlavním důvodem dosažení kladného výsledku hospodaření, kromě 
úspory výdajů ve většině rozpočtovaných položek, je navýšení příjmové části o úroky z finančních 
prostředků vložených do fondu Monetika a dále využití výhodného směnného kurzu při úhradě faktur 
za rodové kroužky a závodní gumičky. 
 
6. Zpráva předsedy ústřední revizní komise  
Přednesl předseda Zeman František. Kontrola byla provedena za rok 2023 a nebyly zjištěny žádné 
závady.  
Hlasování ke zprávě o hospodaření v roce 2023 a zprávě URK. Jednohlasně pro. Schváleno.  
 
7. Návrh rozpočtu svazu na rok 2024. 
V úvodní části projednávaní rozpočtu na rok 2024 objasnil pokladník svazu Jan Jakubec strukturu 
nákladových položek rozpočtu v minulém roce a předpoklad jejich vývoje v roce 2024 a dalších. S 
ohledem na nutnost zajistit v dostatečné míře příjmovou stránku rozpočtu jak na centrální úrovni, ale 
také na úrovni zemských spolků doporučilo Prezídium ČMS CHPH navýšit cenu rodových kroužků 
na 5 Kč za kus a cenu závodní gumičky na 2 Kč za kus. Naopak u svazového časopisu Poštovní 
holub i přes jeho deficitní výsledek bylo doporučeno ponechat cenu na současné úrovni s ohledem 
na věkovou strukturu odběratelů a podporu informovanosti členů. 
Celkové příjmy svazu na rok 2024 jsou plánovány ve výši 1.160.000, - Kč a celkové výdaje jsou 
plánovány ve výši 1.080.000 Kč. Tudíž rozpočet je koncipován jako přebytkový ve výši 80.000, - Kč. 
Po projednání jednotlivých příjmových a výdajových položek bylo přistoupeno k hlasování. 
Hlasováno. Jednohlasně pro. Schváleno.   
 
8. Termínový kalendář na rok 2024 

• Členské příspěvky na rok 2024 činí 100 Kč za člena. Chovatelé do 18-ti roků členské 
příspěvky neplatí.  

• Rodové kroužky na rok 2025. Kroužky objednat na formuláři do 31.3.2024. Cena je 5 Kč 

• Závodní gumičky na rok 2025 rovněž objednat na formuláři do 31.3.2024. Cena 2 Kč 

• Závodní plány + kooperace zaslat do 31.3.2024 na výcvikáře zemských spolků 

• Do 1.4.2024 zaslat přihlášku na Mistrovství světa a Evropy holoubat a mistrovství mladých 
chovatelů. Tak jako v loni chovatel zaplatí účastnický poplatek, přepravu svaz 

• Do 15.3.2024 aktualizované adresáře a souřadnice chovatelů OS na webu svazu 

• Do 30.4. zaslat sekretáři svazu zápisy o školení výcvikářů OS 

• CV v Hluku 6. – 7.12.2024 

• Do 15.3.2024 zaslat kontakt na výpočtáře OS (jméno příjmení, telefon, e-mail) na Ing. 
Novotného Jaroslava  

 
9. Návrh celostátních soutěží a propozic v roce 2024 
Návrh přednesl Ing. Novotný Jaroslav. Konstatoval, že celostátní soutěže pro rok 2024 zůstávají 
stejné. Pouze se navrhuje v celostátním mistrovství dlouhých tratí bod 3.3. g … minimálně jeden 
nad 650 km Po krátké diskusi bylo přistoupeno k hlasování. 
Hlasováno. Jednohlasně schváleno. 
 
10. Návrhy na doplnění a změny svazových dokumentů 

a) Návrh na změnu Stanov. Konference ČSCH schválila návrh pro svazové konferenci na 
snížení počtu funkcionářů MS a ZO. Předseda výboru + 2 členové výboru a Předseda revizní 
komise + 1 člen. Hlasování o návrhu změny výborů MS a ZO Předseda výboru + 2 členové 
Hlasováno. Jednohlasně schváleno.   



Dále bylo hlasováno o návrhu Předseda revizní komise + 1 člen. 
Hlasováno. Pro 55 hlasů. Neschváleno. Zůstává tedy Předseda + 2 členové 

b) Návrh na změnu Výstavního řádu. Byl projednán na zemských konferencích a prezídiu. 
Konference svazu byla podrobně seznámena s navrženými změnami 
Hlasováno. Jednohlasně schváleno. 

 
11. Diskuse. 

• Ing. Jakubec Jan navrhuje, aby výtěžek CV (30 000 Kč) byl převeden formou dotace ve 
prospěch zemských spolku na doplnění výstavního fundusu. 
Hlasováno. Jednohlasně pro. Schváleno. 

• Ing. Novotný Jaroslav doporučuje, aby byl dán návrh na doplnění členů do komisí FCI min. 
do standardní a sportovní. Termín do 15.září 2024. 

• RSDr. Uherek Zdeněk ve svém příspěvku zdůraznil věkovou strukturu všech členů. Je třeba, 
aby konference naznačila budoucnost. Hledat členy, kteří budou chtít pracovat. Navrhl např. 
snížit počet členů Prezídia. Pogratuloval ČSCH za pěknou CV. 
Potvrdil, že je zajištěn termín pro CV na 6.-7.12.2024.  

• MVDr. Polášek Martin upozornil na školení řidičů na přepravu zvířat. Hlavně je to třeba pro 
řidiče, kteří jezdí do zahraničí.  

• Bastl Josef přenesl návrh na propagaci např. video resp. další reklamní činnost k propagaci 
ČMS CHPH.  

 
12. Návrh na usnesení svazové konference.  
Návrh návrhové komise na usnesení svazové konference přednesl Hrbáč Daniel.  
Hlasováno. Jednohlasně pro hlasů. Schváleno. 
  
13. Ocenění účastníků Olympiády a čestných členů 
Prezident svazu předal přítomným chovatelům-reprezentantům příslušná ocenění z Olympiády 
v Maastrichtu, mezinárodní soutěže WBP a MS holoubat v portugalské MIRA. 
Předal ocenění schváleným čestným členům svazu MVDr. Michaelu Poláškovi a Jiřímu Novotnému. 
 
14. Závěr svazové konference. 
Prezident svazu Ing. Novotný Jaroslav svazovou konferenci ukončil. 
 
Zapsal: Ing. Jiří Hlaváček 
Schválil: Ing. Novotný Jaroslav 
prezident ČMS CHPH 
 
 
 
U S N E S E N Í  
 
Svazová konference schvaluje: 

- mandátovou komisi ve složení – Petr Husák, Lubomír Becha, Vítězslav Truksa  

- návrhovou komisi ve složení – Ing. Robert Halfar, Daniel Hrbáč, Bc. Martin Zadražil  

- zprávu pokladníka svazu o hospodaření za rok 2023  

- zprávu předsedy ústřední revizní komise  

- finanční rozpočet Svazu na rok 2024  

- členský příspěvek na rok 2024 ve výši 100,- Kč, mimo členů do 18 let  

- cenu kroužků 5,- Kč, závodních gumiček 2,- Kč a předplatné IZ 160,- Kč  

- cenu otevření aukce na webu svazu - poplatek 300 Kč, 

- termínový kalendář na rok 2024  

- změny a doplnění svazových dokumentů podrobně uvedených v zápise 

- propozice výkonnostních soutěží ČR 2024 



 

Svazová konference bere na vědomí:  

- zprávu prezidenta svazu za rok 2023  

- zprávu mandátové komise 

- informaci o spuštění nových webových stránek svazu  

- doporučení prezidia o zajištění školení řidičů o přepravě zvířat  

 

Svazová konference dále ukládá: 

- Moravskoslezskému spolku CHPH uspořádat Celostátní výstavu poštovních holubů v prosinci 

2024 v Hluku  

- Prezidiu projednat dotaci do zemských spolků částkou 30 000 Kč na doplnění výstavního 

fundusu dle předběžného výsledku hospodaření svazu 

- Před zahájením nové www stránky svazu provést školení výpočtářů v návaznosti na funkce 

nového webu svazu  

- předsedům OS zaslat kontakt na výpočáře OS (celé jméno, telefon, e-mail) na Ing. Novotného 

do 15.3.2024  

- Standardní a sportovní komisi navrhnout členy do komisí FCI, do září 2024  

- Prezidiu zahájit jednání o možností vytvoření propagačního videa a dalších reklamních činností 

k propagaci ČMSCHPH ve snaze udržení členské základny  

 

 

Návrhová komise: Halfar, Hrbáč, Zadražil 


